

Statement of the Chairman
Advisory Committee on Administrative and Budgetary Questions (ACABQ)

6 May 2021

**Budget performance for the period from 1 July 2019 to 30 June 2020 and
proposed budget for the period from 1 July 2021 to 30 June 2022 for the
United Nations Disengagement Observer Force**
(ACABQ report A/75/822/Add. 1)

Mr. Chairman,

I am pleased to introduce the report of the Advisory Committee on the United Nations Disengagement Observer Force on the budget performance for the period from 1 July 2019 to 30 June 2020, and on the proposed budget for the period from 1 July 2021 to 30 June 2022.

The proposal of the General for 2021/22 amounts to \$61,608,900, and comprises \$36,684,900 under military and police personnel; \$15,378,100 under civilian personnel; and \$9,545,900 under operational costs. This represents a decrease of 2.7 per cent or \$1,734,300 compared to 2020/21.

The Advisory Committee recommends the discontinuation of one Engineering Officer (P-3) general temporary assistance position. The Committee recognizes that residual tasks pertaining to the return to the Bravo side might remain in the short term and expects a justification of the continuation of the second Engineering Officer position in the proposed budget for 2022/23.

With respect to operational costs, the Committee recommends reductions under consultants and consulting services, and official travel.

The Advisory Committee therefore recommends that the proposed resources for 2021/22 be reduced by \$190,700 to \$61,418,200.

Thank you, Mr. Chairman.

Statement of the Chairman
Advisory Committee on Administrative and Budgetary Questions (ACABQ)
6 May 2021

**Budget performance for the period from 1 July 2019 to 30 June 2020 and
proposed budget for the period from 1 July 2021 to 30 June 2022
for the United Nations Mission for the Referendum in Western Sahara**
(ACABQ report: A/75/822/Add.5; related report: A/75/740 and A/75/805)

Mr. Chairman,

I am pleased to introduce the report of the Advisory Committee on the budget performance for 2019/20 and proposed budget for 2021/22 for the United Nations Mission for the Referendum in Western Sahara (MINURSO).

The Advisory Committee is increasingly concerned about the continuing deterioration of the cash position of the Mission as the outstanding contributions are more than the appropriation approved for the 2020/21 period. The Committee recalls that the General Assembly has repeatedly urged all Member States to fulfil their financial obligations, as set out in the Charter of the United Nations, on time, in full and without conditions.

The Advisory Committee concurs with the recommendations of the Board of Auditors, including that concerning fuel over-consumption and management. The Committee trusts that the recommendations of the Board will be implemented in a timely manner.

While noting the overall reduced level proposed for the operational costs for 2021/22, the Advisory Committee is not convinced that the provided justifications fully support the requirements and recommends a reduction of \$648,500, comprising (a) a reduction of 20 per cent (\$130,500) under official travel; (b) a reduction of 5 per cent (\$113,800) to the total provision of \$2,275,500 proposed for petrol, oil and lubricants; (c) a reduction of 10 per cent (\$254,700) under

ground transportation; and (d) a reduction of 5 per cent (\$149,500) under Communications and information technology.

Regarding the exceptional approval and application of well-being differential for the United Nations Volunteers at a family duty station, the Advisory Committee trusts that more explanation will be provided to the General Assembly.

Thank you, Mr. Chairman.

Déclaration du Président
du Comité consultatif pour les questions administratives et budgétaires (CCQAB)

6 Mai 2021

**Force des Nations Unies chargée d'observer le désengagement : rapport sur l'exécution
du budget de l'exercice allant du 1^{er} juillet 2019 au 30 juin 2020 et projet de budget
pour l'exercice allant du 1^{er} juillet 2021 au 30 juin 2022**

(Rapport du Comité consultatif : A/75/822/Add.1)

Monsieur le Président,

J'ai l'honneur de présenter le rapport du Comité consultatif intitulé « Force des Nations Unies chargée d'observer le désengagement : rapport sur l'exécution du budget de l'exercice allant du 1^{er} juillet 2019 au 30 juin 2020 et projet de budget pour l'exercice allant du 1^{er} juillet 2021 au 30 juin 2022 ».

Le budget proposé par le Secrétaire général pour l'exercice 2021/22 s'établit à 61 608 900 dollars, soit 36 684 900 dollars au titre des militaires et du personnel et de police, 15 378 100 dollars au titre du personnel civil et 9 545 900 dollars au titre des dépenses opérationnelles. Ce montant représente une diminution de 2,7 % (1 734 300 dollars) par rapport au montant approuvé pour l'exercice 2020/21.

Le Comité consultatif recommande la non-reconduction d'un emploi de temporaire (autre que pour les réunions) d'ingénieur(e) (P-3). Il convient que des tâches résiduelles liées au retour de la Force dans le secteur bravo pourraient demeurer nécessaires à court terme et compte que le maintien du deuxième emploi d'ingénieur(e) sera dûment justifié dans le projet de budget pour l'exercice 2022/23.

En ce qui concerne les dépenses opérationnelles, le Comité consultatif recommande des réductions au titre des consultants et services de consultants et au titre des voyages officiels.

Le Comité consultatif recommande par conséquent que les crédits demandés pour l'exercice 2021/22 soient réduits de 190 700 dollars et ramenés à 61 418 200 dollars.

Monsieur le Président, je vous remercie.

Déclaration du Président
du Comité consultatif pour les questions administratives et budgétaires (CCQAB)
6 mai 2021

Mission des Nations Unies pour l'organisation d'un référendum au Sahara occidental :
exécution du budget de l'exercice allant du 1^{er} juillet 2019 au 30 juin 2020 et
projet de budget pour l'exercice allant du 1^{er} juillet 2021 au 30 juin 2022

*(Rapport du Comité consultatif : A/75/822/Add.5 ; rapports correspondants du Secrétaire
général : A/75/740 et A/75/805)*

Monsieur le Président,

J'ai l'honneur de présenter le rapport du Comité consultatif sur l'exécution du budget de la Mission des Nations Unies pour l'organisation d'un référendum au Sahara occidental (MINURSO) pour l'exercice allant du 1^{er} juillet 2019 au 30 juin 2020 et le projet de budget pour l'exercice allant du 1^{er} juillet 2021 au 30 juin 2022.

Le Comité consultatif est de plus en plus préoccupé par le fait que la situation de trésorerie de la Mission continue de se détériorer, le montant des contributions non acquittées étant supérieur à celui des crédits ouverts pour l'exercice 2020/21. Le Comité rappelle que l'Assemblée générale a exhorté maintes fois tous les États Membres à s'acquitter ponctuellement, intégralement et sans conditions des obligations financières que leur impose la Charte des Nations Unies.

Le Comité consultatif adhère aux recommandations formulées par le Comité des commissaires aux comptes, y compris celles concernant la surconsommation et la gestion du carburant. Le Comité compte que les recommandations du Comité des commissaires aux comptes seront appliquées dans les meilleurs délais.

S'il note que les dépenses opérationnelles sont globalement en diminution dans le projet de budget pour 2021/22, le Comité consultatif n'est pas convaincu que les informations fournies justifient pleinement les crédits demandés et recommande une réduction de 648 500 dollars, dont

a) 130 500 dollars (soit 20 %) au titre des voyages officiels ; b) 113 800 dollars (soit 5 %) du montant total de 2 275 500 dollars demandé au titre des carburants et lubrifiants ; c) 254 700 dollars (soit 10 %) au titre des transports terrestres ; d) 149 500 dollars (soit 5 %) au titre des communications et de l'informatique.

En ce qui concerne l'approbation exceptionnelle du versement d'un sursalaire pour conditions difficiles aux Volontaires des Nations Unies en poste dans un lieu d'affectation famille autorisée, le Comité consultatif compte que des explications supplémentaires seront fournies à l'Assemblée générale.

Monsieur le Président, je vous remercie.